
Z á p i s n i c a 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 11.01.2024 na MsÚ v Nitre zasadačka č.119 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 11.01. 2024 o 15:30 hod, miestnosť č.119 

Program: 

1.    Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie 

2.    Predstavenie nových členov komisie 

3.    Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 

4.    Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku 

5.   Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, a i.) 

6.    Záver, ukončenie 

Zasadnutie komisie sa začalo 15:35 hod. 

Prítomní:Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., prof. Ing. Viera Paganová, PhD., Ing. Jarmila 
Králová, PhD., p. František Hollý, MVDr. Róbert Rathouský, Mgr. Miroslav Duchoň, Ing. Štefan Králik 

Neprítomní, ospravedlnení:Mgr. Marián Vetrák, Mgr. Ján Greššo 

Ďalej prítomní: Ing. Štefan Lančarič, PhD. – vedúci OŽP, Mgr. Jozef Gallik, PhD.–zapisovateľKomisie ŽP 

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie :  

1.Otvorenie –Predsedníčka komisie otvorila dnešné zasadnutie, privítala nových členov komisie ŽP 
z radov občanov a zároveň komisia odhlasovala program rokovania. 
 
Po krátkej diskusii členovia komisie schválili program zasadnutia s návrhmi do bodu Rôzne.  
za:8   proti: 0  zdržal sa: 0 

2. Predstavenie nových členov komisie–Predsedníčka komisie predstavila nových členov z radov 
občanov/odborníkov a dala im priestor na krátke predstavenie sa ostatným členom:   
 
Ing. Štefan Králik – pôsobí ako zamestnanec NSK v oblasti odpadového hospodárstva, je predsedom 
občianskeho združenia na zvyšovanie povedomia verejnosti o triedení odpadov, vykonáva tiež poradnú 
činnosť v oblasti odpadového hospodárstva. Do komisie sa podľa svojho vyjadrenie prihlásil preto, lebo 
pracovne pôsobí ako odborník na odpadové hospodárstvo a verí, že v tejto oblasti dokážepomôcť komisii 
v riešení jej úloh.   
 
Mgr. Miroslav Duchoň – pôsobí ako preventista na Mestskej Polícii v Nitre. Svoj prínos vidí v zlepšovaní 
povedomia o práci príslušníkov Mestskej Polície a chcel by byť odborným poradcom „priamo od zdroja“ pre 
členov komisie. 
 
Po krátkom úvode a predstavení nových členov začala komisia svoje sedenie k navrhnutým bodom.  
 
3. Kontrola plnenia uznesení – všetky uznesenia Komisie za rok 2023 boli splnené. 
 
Členovia zobrali informáciu na vedomie.  
 
V rámci kontroly uznesení padla otázka ohľadom prístupu nových členov na „cloud komisie“. Z dôvodu, že 
novým členom ešte nebol umožnený prístup, uložila predsedníčka komisie sekretárovi komisie úlohu 
dohodnúť sprístupnenie s príslušným odborom/referentom, a to do najbližšej komisie.  
 
 



4. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku: 
 
4.1. Skejt park – vývoz malých smetných nádob (MOM) - pani poslankyňa Králová predniesla požiadavku 
o navýšeniepočtumalých smetných nádob z dôvodu rýchleho naplnenia existujúcich a veľkých vzdialeností 
medzi nimi. P. Lančarič ozrejmil, že projekt skejt parku ešte nie je ukončený, t.j. nie je skolaudovaný. 
Zároveň oznámil, že výsadba v projekte nebola dodržaná a OŽP ju v takejto forme ani nepreberie. Problém 
s navýšením počtu malých MOM závisí od kapacít a technického vybavenia NKS.  
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 1/2024: 
„Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OŽP zvážiť navýšenie 
zberných nádob či už pred alebo po kolaudácii stavby „Skejt park“ a informovať o svojom rozhodnutí 
komisiu“. 
 
4.2. Odvoz KO od RD: Na pani poslankyňu Královú sa obrátili viacerí občania, ktorí majú problém pri 
odvoze komunálneho odpadu pred rodinným domom, ak v ňom nemajú evidovaný trvalý pobyt. Občania 
v zmysle zákona o poplatkoch za odpad musia ako vlastníci nehnuteľností platiť poplatok, no NKS nerobí 
vývoz, pokiaľ nemá v nehnuteľnosti nejaká osoba trvalý pobyt.  
Sekretár potvrdil slová, že je to zabehnutá prax, ktorú všetkým občanom vysvetľujú referenti v klientskom 
centre, ale z akého dôvodu a prečo sa zaviedla nevedel uviesť.   
Vedúci OŽP prisľúbil prezistenie situácie s následným podaním informácie komisii na najbližšie 
stretnutie.  
 
4.3. Psie exkrementy– závažným problémom mesta Nitra celoročne, no najmä v jarnom období, po 
zmiznutí snehovej pokrývky apred vyrašením novej trávy, sú psie exkrementy, po nezodpovedných 
majiteľoch psov.  
Komisia preberala viaceré možnosti ako dohliadnuť na dodržiavanie pravidiel pre „psíčkarov“. 
Najvhodnejšou alternatívouje naďalej spoluprácamesta s Mestskou políciou a jej častejšie kontroly, spolu 
s osvetou zo strany Mesta Nitra.  
Jedným z navrhnutých možných riešení by bolo prípadné vyčlenenie plochy,s označenímpomocou 
informačnej tabule, kde sa okrem psích výbehov môžu psy voľne pohybovať a kde to možné nie je. Je to 
hlavne z dôvodu, že ostatní obyvatelia nemôžu plnohodnotne využívať zelené plochy, nakoľko sa všade 
nachádzajú exkrementy. Vyčlenenie plôch so zákazom vodenia psov by malo byť najmä v okolí škôl 
a detských ihrísk, a v budúcnosti prípadne monitorované tiež kamerovým systémom. Dôležité je však 
pokračovať v edukácii, a to aj za pomoci informačných letákov, zasielaných prípadne aj elektronicky, spolu 
s výmerom dane za psa. 
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 2/2024: 
„Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OŽP pripraviť písomnú 
informáciu, koľko Mesto Nitra vyberie ročne na dani za psa a zároveň aké množstvo finančných 
prostriedkov spotrebujeročne na opravy výberov, doplnenie sáčkov a pod.“ 
 
4.4. Situácia ohľadne poškodených stromov v Brezovom háji–členovia komisie žiadali informáciu 
k Brezovému háju. Boli evidované viaceré informácie o zlomených stromoch, a tiež požiadavky na obnovu 
výsadby. Členovia chceli informáciu, v akom štádiu je riešenie týchto drevín, keďže nie je úplne jasné, či 
išlo o vandalizmus, nakoľko zlomy na výsadbe sú nad viazaním. Vedúci OŽP informoval, že tento problém 
je riešený odborom formou reklamácie u dodávateľa. 

4.5. Veľké množstvo popadaných konárov, stromov - Na náklade podnetov od viacerých poslancov 
vedúci OŽP ďalej informoval, že veľké stromy a konáre, ktoré boli poškodené podváhou ťažkého a 
mokrého snehu, postupne orezávame naprieč celým mestom, v parkoch, prioritne v zónach dopadu na 
a okolo komunikácií, aby nedošlo k ujme na zdraví a majetku. Poškodené výsadby budú vymenené za 
nové v príhodnom čase. Pri výmene výsadby nie je nutné výrubové povolenie, a preto musí toto prebehnúť 
naraz, nie s veľkým odstupom času.  

4.6. Údržba parkov a trávnatých plôch –pri riešení Brezového hája vystala otázka či odstránenie 
popadaných konárov a zlomov nebude robiť nový správca. Vedúci OŽP informoval, že predkladanie ponúk 
na výber nových ošetrovateľov zelene je do 25.01.2024. Podrobnejšie informácie k výberu podá na ďalšom 
zasadnutí komisie. 

16:38 – odchádzajú p. Králová a p. Lančarič, z dôvodu iných povinností 



5. Diskusia, rôzne:  

Pani predsedníčka predniesla návrh „facebookovej stránky/skupiny Mestskej Polície v Nitre“. Nápad 
vychádza z potrieb dnešnej doby a priblíženia činnosti policajných príslušníkov smerom k obyvateľom. 
V neposlednom rade aj menšie obce a mestá majú vytvorený takýto informačný kanál, kde zviditeľňujú 
prácu Mestskej polície. Pán Duchoň poznamenal, že by bolo vhodné mať takúto stránku, ale pri týchto 
počtoch príslušníkov Mestskej polície je to nereálne. Takáto práca by vyžadovala aspoň jedného 
príslušníka, ktorý by sa jej musel venovať celý pracovný čas, nakoľko musí urobiť hodnovernú snímku a tak 
byť priamo na mieste, keď sa deje zásah a podobne. Následne členovia poznamenali, že ak by sa zapojil 
v tejto veci aj odbor Komunikácie a propagácie Mesta Nitra, stačil by aj krátky záznam,fotografia, plus popis 
aj od samotných zasahujúcich príslušníkov. Odbor komunikácie by tomu dal správnu formu a následne dal 
príspevok na publikovanie. V prípade, že sa vedenia MsP rozhodne pre takýto krok, požiada komisia ŽP 
o spoluprácu odbor Komunikácie a propagácie. 

17:00 - odchádza pán Rathouský, z dôvodu iných povinností 

Následne prebehla voľná diskusia k práci a možnostiach jednotlivých téz, ktoré sa v rámci dnešného 
sedenia preberali.  

Záver 17:40 – Predsedníčka komisie poďakovala členom komisie za účasť,praktické pripomienky a návrhy. 

 

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 08.02.2024, v zmysle odsúhlaseného 
harmonogramu zasadnutí. 

 

 

V Nitre, 31.01.2024 

Ing.  Martina Dubaiová, v.r. 

Predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r. 

sekretár komisie  


